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رویدادها

نظر رهبر انقلاب 
درباره کتاب »دختر شینا« 

بهناز ضرابی زاده، نویسنده کتاب »دختر شینا« 
درب��اره آثار بعدی خود گفت: س��فرنامه دیداری 
که به همراه خانواده ش��هید حاج س��تار با رهبر 
معظم انقلاب داش��تیم، بزودی منتشر می شود. 
به گزارش»نس��یم«، این نویس��نده اف��زود: این 
س��فرنامه ای که نوشته ام به احساسم از آن دیدار 
بازمی گردد؛ احساسی که با هیچ چیز قابل مقایسه 
نیست. دوست داشتم دنیا همان جا متوقف شود 
و ما دیگر از آنجا خارج نشویم. احساس می کردم 
سال نو شده است. این نویسنده درباره نظر رهبر 
انقلاب درباره کتاب »دختر شینا« گفت: 2 سال 
از آن دیدار گذشته اما برای من انگار هنوز همان 
لحظه است؛ مقام معظم رهبری در این دیدار پس 
از صحبت با پسر شهید حاج ستار ابراهیمی و جویا 
شدن از حال وی، فرمودند کتابی هم از خاطرات 
مادر مرحومتان به چاپ رسیده، خدا رحمتشان 
کند. کتاب خوبی بود. و پرسیدند که آیا نویسنده 
نیز در این جلس��ه حاضر است؟ که در این زمان 
من از جا بلند ش��دم و خدمت ایشان عرض ادب 
کردم. مقام معظم رهبری درباره کتاب فرمودند: 
کتاب خوبی بود. هم داستان خوبی داشت و هم 
خ��وب به جزئیات توجه کردید. واقعاً همس��ران 
شهدا اجر فراوانی دارند و نصف اجر شهدا متعلق 

به همسر و خانواده آنهاست. 

لاله افتخاری، عضو هیأت رئیسه 
کمیسیون فرهنگی مجلس:

برگزاری جشنواره رضوی 
برای رشد تئاتر دینی مفید است

عضو هیأت رئیس��ه کمیس��یون فرهنگی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه برگزاری 
جشنواره هایی همچون تئاتر رضوی برای رشد 
و تقویت تئاتر دینی مفید است، مخاطب آن را 
بین المللی و اعم از شیعه و غیرشیعه، مسلمان 
و غیرمسلمان دانست. به گزارش تسنیم،  لاله 
افتخاری در رابطه با برگزاری دهمین جشنواره 
سراس��ری تئاتر رضوی گفت: باید برای اشاعه 
اح��کام و آموزه های دین مبین اس��لام از همه 
امکانات استفاده شود که از جمله آنها، بهره گیری 
از ابعاد مختلف هن��ری و بویژه تئاتر به عنوان 
یک هنر زنده، پویا و تأثیرگذار است. افتخاری با 
اشاره به اینکه برگزاری جشنواره هایی همچون 
تئات��ر رضوی برای رش��د و تقویت تئاتر دینی 
مفید اس��ت، افزود: از دست اندرکاران برگزاری 
جشنواره تئاتر رضوی انتظار می رود تمهیداتی 
داشته باشند تا این رویداد فرهنگی بتواند برای 

انواع مختلف مخاطبان برنامه ریزی شود. 

 بلاتکلیفی بر سر در
 »مدرسه عالی سینما«!

»کلاس های مدرسه عالی سینما قرار است 
از اردیبهشت ماه شروع شود.« این اظهارات ایوبی 
رئیس سازمان سینمایی در فروردین ماه امسال 
بود. به گزارش تس��نیم، ایوبی رئیس س��ازمان 
سینمایی چند روز قبل در جمع خبرنگاران و 
در پاسخ به آخرین وضعیت راه اندازی این مرکز 
آموزشی گفت: کلاس های مدرسه عالی سینما 
قرار نبود از اردیبهشت ماه شروع شود. ایوبی در 
نظر جدید خود اضافه کرد: هفته گذشته 3 شب 
پیاپی جلسات کارشناسانه ای را با حضور بزرگان 
سینمای کشور داشتیم و برنامه های آن بزودی 
اعلام می ش��ود. لازم به ذکر اس��ت نخستین 
جلسه هیات امنای مدرسه ملی سینمای ایران 
دی م��اه 93 با حضور حجت الله ایوبی به عنوان 
رئیس سازمان سینمایی  و رئیس هیأت  امنای 

این مدرسه برگزار شد. 

سخنگوی شورای صنفی نمایش:
در صورت اجازه نیروی انتظامی 

سانس های نیمه شب سینما راه می افتد
سخنگوی شورای صنفی نمایش بیان کرد طرح 
نمایش فیلم در سانس   های نیمه شب در سینماها 
در صورت اجازه نیروی انتظامی اجرایی می شود. 
به گ��زارش مه��ر، غلامرضا فرجی، س��خنگوی 
ش��ورای صنفی نمایش با اشاره به استقبال مردم 
از س��انس های نیمه شب س��ینماها که در طرح 
»افطار تا س��حر« ماه رمضان اجرایی ش��د، بیان 
کرد: با توجه به گرمای هوای تابستان و استقبال 
مردم از س��انس های نیمه شب سینماها در اکران 
رمضان، تصمیم گرفتیم اکران فوق العاده فیلم ها 
در س��ینماها در تابس��تان نیز ادامه داشته باشد 
ولی این تصمیمی اس��ت که باید از سوی نیروی 
انتظامی نیز مجوز بگی��رد. وی ادامه داد: در حال 
حاضر پیشنهاد سانس های فوق العاده سینماها بعد 
از نیمه ش��ب به وزارت ارشاد ارائه شده است و این 
وزارتخانه در حال رایزنی با نیروی انتظامی است. 
صنف س��ینماداران نیز برای اجرای این طرح در 
انتظار پاسخ نیروی انتظامی است. فرجی در پایان 
تاکید کرد: معمولا سینماها روزهای پنجشنبه و 
جمعه به دلیل استقبال مخاطبان، سانس ویژه بعد 
از نیمه ش��ب دارند و همین تجربه نشان می دهد 
ک��ه ما می توانیم در روزهای دیگر هفته نیز اکران 

نیمه شب داشته باشیم.

آغاز حرکت عظیم ترین فیلم جهان اسلام 
برای اکران

پوستر فیلم سینمایی »محمد)ص(« 
منتشر شد

س��ینمایی  فیل��م  پوس��تر  نخس��تین 
»محمد)ص(« که قرار اس��ت نخستین اکران 
جهانی خود را در جشنواره مونترال تجربه کند، 
منتشر شد. به گزارش فارس، سیروس سلیمی، 
طراح پوس��تر فیلم س��ینمایی »محمد)ص(« 
که طراحی پوستر فیلم های آواز گنجشک ها، 
خون بازی، مرهم، گلچهره، روز س��وم، ناهید، 
چهارشنبه 19 اردیبهشت، حیران، چ و گیلانه را 
به عهده داشته است، در صفحه اینستاگرام خود 
این پوستر را منتشر کرد. فیلم »محمد)ص(« 
از محاص��ره  مس��لمانان در ش��عب ابی طالب 
آغاز می ش��ود و به پیش از تولد پیامبر اس��لام 
باز می گردد. در این فیلم مخاطب شاهد وقایعی 
است که پیش از تولد پیامبر اسلام تا 12 سالگی 

ایشان را در بر می گیرد.

اجرای اولین نمایش محیطی با 
موضوع »شهدای غواص«

اولی��ن نمایش ب��ا محوریت 1۷۵ ش��هید 
غواص قرار است از اواخر شهریورماه با همکاری 
هنرمندان برجس��ته تئاتر خیابانی کشور اجرا 
ش��ود. به گزارش تسنیم، امیرحسین شفیعی، 
نویسنده و کارگردان تئاتر خیابانی از اجرای یک 
نمایش محیطی در رابطه با شهدای غواص خبر 
داد و گف��ت: گروه کارگاه تئاتر خیابانی ایران در 
حال آماده سازی نمایشی با محوریت 1۷۵ شهید 
غواص است که امیدواریم از اواخر شهریور ماه این 
اثر هنری به مدت 30 شب به صورت محیطی 
اجرا ش��ود. وی با اش��اره به اجرای این نمایش 
محیطی در فضای حوض بزرگ پارک دانشجوی 
تهران، اظهار داش��ت: ب��رای تولید این نمایش 
ابتدا اتاق فکری متشکل از هنرمندان برجسته 
و خ��لاق تئات��ر خیابانی از جمل��ه علی محمد 
رادمنش، کاوه مهدوی، روح الله س��نایی، مهدی 
حبیبی و... تشکیل دادیم که تاکنون طرح اولیه 
و ش��اکله اصلی اثر پدید آمده است. لازم است 
بگوی��م که نمای��ش به طور کام��ل در آب اجرا 
می شود. شفیعی افزود: قرار بود ابتدا نمایشی به 
نام »کسی فشنگ ها را نمی شمارد« با محوریت 
مردم مظلوم یمن را اج��را کنم اما در نهایت با 
راهنمایی و نظر یکی از دوستان هنرمند به فکر 

تولید نمایشی برای شهدای غواص افتادیم. 

»مظنونین برجام« فیلم می شود
علی وزیری��ان، کارگردان س��ینما بیان کرد 
فیلمنامه سینمایی »مظنونین برجام« در حال 
بازنویسی است و قصد دارد آن را با موضوع توافق 
هسته ای بس��ازد. به گزارش مهر، علی وزیریان، 
کارگردان سینما در این باره توضیح داد: در ابتدا 
نام این فیلمنامه »اقدام مشترک« بود که با توجه 
به اینکه داستان آن برگرفته از اتفاقات روز جامعه 
است و اتفاقات جدیدی که در فضای بین المللی 
برای ای��ران رخ داده، تصمیم گرفتم فیلمنامه را 
بازنویسی کرده و نام آن را به »مظنونین برجام« 
تغییر دهم. وزیری��ان در پایان گفت: با توجه به 
داستان به روز این فیلم سینمایی، تلاش می کنم 
پروژه را برای سی وچهارمین جشنواره فیلم فجر 
آماده کنم. داس��تان فیلم »مظنونین برجام« در 
ژانر حادثه ای، معمایی و سیاس��ی رخ می دهد و 
با سکانس انفجار شعبه »مک دونالد« در یکی از 

خیابان های تهران آغاز می شود.

بیست ونهمین جشنواره فیلم کودک 
و نوجوان به دو نیم شد

حجت الله ایوبی، رئیس سازمان سینمایی صبح 
دیروز در مراسم افتتاح سینما »زیتون« رودبار از 
تفکیک شدن بیست ونهمین جشنواره بین  المللی 
فیلم کودک و نوجوان در دو بخش مجزای کودک 
و خردس��ال و بخش نوجوان خبر داد.  به گزارش 
تسنیم، حجت الله ایوبی، رئیس سازمان سینمایی 
که پیش از این برگزاری سی وس��ومین جشنواره 
بین الملل��ی فیلم فجر را به 2 بخش مجزای ملی 
و بین الملل��ی تفکیک کرده بود این بار از تفکیک 
بخ��ش ک��ودک و خردس��ال و بخ��ش نوجوان، 
جش��نواره بین  المللی فیلم کودک و نوجوان خبر 
داد. وی همچنین گف��ت: بنابر این تصمیم روند 
س��الانه برگزار شدن این جش��نواره به این شکل 
خواهد بود که یک سال جشنواره فیلم کودک و 
خردسال در ش��هر اصفهان و سال بعد جشنواره 

فیلم نوجوان در شهر همدان برگزار می شود. 

س�یدمهدی موسوی: ش��اید برای 
همه  ما پیش آمده باشد که وقتی 
توانای��ی انج��ام کاری را نداریم یا 
وقتی در مقابل سوالات سرسخت 
دیگران ق��رار می گیریم، به دنبال 
فرد یا چیزی باش��یم ک��ه بتوانیم 
مش��کلات را به گردنش بیندازیم 
و خودم��ان را پش��ت آن مخف��ی 
کنیم. طبیعی اس��ت هر چقدر آن 
سنگر مستحکم تر باشد ما بیشتر 
در امان خواهیم بود.  در 2 س��ال 
اخیر »غول تحریم ها«! بزرگ ترین 
سنگر برای حفظ جایگاه و منزلت 
برخی از مدیران بوده اس��ت. ما در 
اینجا کاری به کلیت هیات دولت 
نداری��م و منحص��راً می خواهی��م 
درب��اره س��ینما صحب��ت کنیم. 
کلیت سینمای ایران به دلیل آنکه 
جریان مس��لط و با نف��وذ موجود، 

جریانی اس��ت که از قبل از انق��لاب باقی مانده، 
در هم��ه  دولت ها تقریباً یک رویکرد ثابت، واحد 
و عموماً متناقض با اهداف انقلاب اسلامی ایران 
داش��ته است؛ اما چگونه؟ در این یادداشت کوتاه 
قصد داریم به این پرس��ش پاسخ دهیم. در هنر 
ب��ه دلیل وجود ت��رازوی مهمی چون س��لیقه و 
سپس تفسیرهای فرامتنی براساس آن، همیشه 
اختلاف نظرهای بسیاری بر سر آثار هنری وجود 
داش��ته است و گاه مش��خصاً درباره یک فیلم یا 
یک داستان یا شعر نمی توان به یک جمع بندی 
واحد رس��ید و جواب قانع کنن��ده ای به اختلاف 
نظرها داد. در حوزه  س��ینما بارها براساس اصول 
نشانه شناس��ی، دیالوگ ها، تصویربرداری و... یک 
فیلم را مخالف نظام تفس��یر می کنند اما عده ای 
در مقاب��ل با دلایل متع��دد این برداش��ت ها را 
نادرس��ت معرفی می کنند. ذکر این نکته به این 
دلیل اس��ت که ما در اینجا کاری به این اختلاف 
نظرها و حرکت بر روی نقاط ابهام و تفسیرهای 
فرامتنی اثر نداریم. ما منحصراً می خواهیم درباره 

واقعیات و بدیهیات صحبت کنیم.
کس��انی که فیلم »یک خان��واده محترم« را 
دیده ان��د، اتفاق نظر دارند ای��ن فیلم صددرصد 
مخال��ف آرمان های جمه��وری اس��لامی ایران 
اس��ت. ای��ن اتفاق نظ��ر جایی ب��رای اعتراض و 
توجیه صحنه های بش��دت تخریب کننده  دینی 
و انقلابی باقی نمی گذارد. س��وال این اس��ت که 
خروجی پروژه  مشترک این فیلم با کشور فرانسه 
چرا اینگونه ش��د؟ حجت الاس��لام رحی��م زاده، 
مدی��ر گروه وقت دفاع مقدس و انقلاب اس��لامی 
س��یما پس از جنجال بر س��ر ای��ن فیلم گفت: 
»م��ا از او ]تهیه کننده[ خواس��تیم ت��ا فیلم را از 
جشنواره ]کن[ خارج کند اما به دلیل مشارکت 
ش��رکت خارجی ای��ن اتفاق ص��ورت نگرفت«. 
)خبرگ��زاری ف��ارس، 91/8/۷، ش��ماره خب��ر 
1391080۷001199( مث��ال ب��الا تنها یکی از 
پروژه های مشترک خارجی است که اتفاقاً مرکز 
سیمافیلم صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران 

ناظر و مش��ارکت کننده در آن بوده اس��ت! قصد 
آن را ندارم که بگویم هر مش��ارکت خارجی یک 
خروجی ضد انقلاب خواهد داشت بلکه سوال این 
اس��ت که فیلم بی کیفیت و ضعیفی چون »یک 
خان��واده محترم« که از هرگون��ه تکنیک و ابزار 
مدرن به دور و چیزی شبیه قرائت لکنت دار یک 
بیانیه  سیاس��ی اس��ت، چرا باید با مشارکت یک 

کشور خارجی ساخته شود؟ 
مقدمه  بالا پاس��خی مختصر به جوزدگی های 
بیش از حد مدیران سینمایی وزارت ارشاد است؛ 
آنجا ک��ه ذوق زده از ش��رایط پ��س از تحریم ها 
می گویند: »توافق هسته ای، فرصت بی نظیری در 
مقابل فرهنگ و هنر ما و به طور اخص »سینمای 
ایران« گشوده است که با هوشمندی باید از آن 
به��ره برد. در این بره��ه و در بعد بین  الملل باید 
جهت  گیری س��ینما به س��مت پروژه  های چند 
ملیتی و تولید مش��ترک باش��د و با حمایت های 
هوش��مندانه از فعالان خلاق و باانگیزه در بخش 
خصوصی، بر تولید مش��ترک س��ینمایی تأکید 
ویژه ک��رد و محص��ول این س��ینمای نجیب را 
در بس��تر پیام و تصویر واقعی ایران به جهانیان 
نشان داد«. )یادداشت علیرضا تابش رئیس بنیاد 
س��ینمایی فارابی( یک سوال س��اده از وضعیت 
اکران بین المللی س��ینمای ایران این اس��ت که 
»آیا در س��ال های اخیر به واسطه  شرایط تحریم 
م��ا از اکران فیلم ه��ای خود در خ��ارج از ایران 
مح��روم بوده ایم؟« جواب بدیهی به این س��وال 
»خیر« است که با بررسی عناوین اکران شده در 
کشورهای مختلف مشخص می شود شرکت های 
بین الملل��ی پخش فیلم دقیقاً ب��ه دنبال نمایش 
چ��ه تصوی��ری از ایران هس��تند. به نظر ش��ما 
کارگردان یک فیلم س��عی نمی کند نظر مساعد 

سرمایه گذاران فیلم را تأمین کند؟
نگارنده می خواهد نگاهی مثبت و خوش بینانه 
به این ماجرا داش��ته باشد. واقعیت این است که 
م��ا ضعف ه��ای بس��یاری در انتقال پی��ام خود 
توس��ط هنر به خارج از مرزه��ای ایران داریم اما 

همه  ماجرا نداش��تن ارتباط با پخش کننده های 
جهانی یا تحریم های ظالمانه نیست، بزرگ ترین 
ضعف م��ا در خود اثر نهفته اس��ت. همه  ما این 
جمل��ه  تکراری را بارها ش��نیده ایم که مش��کل 
سینمای ما نداش��تن فیلمنامه در مرحله  اول و 
س��پس کارگردانی ضعیف و غیرحرفه ای اس��ت. 
حال ش��رایط پ��س از رفع تحریم ها قرار اس��ت 
فیلمنامه نویسان ما را آموزش دهد؟ یا قرار است 
تکنولوژی و جلوه های ویژه به فیلم های ما تزریق 
کن��د؟ اجازه دهی��د دیگ��ر وارد بحث های فنی 
سینما و اینکه بسیاری از فیلم های ماندگار، خالی 
از تکنیک های پیچیده  تصویربرداری و افکت های 
سینمایی است، نشویم.  از بحث های تولید فیلم 
که خارج ش��ویم ب��ه یک مقوله  دیگ��ر در خود 
سینماگران می رس��یم. گفتیم جریان سینمایی 
کش��ور با تغییر دولت ها تغییر چندانی نمی کند. 
ب��ه س��ال های ده��ه  60 و ۷0 بازنمی گردی��م. 
در همی��ن دولت نهم و دهم چ��ه تعداد فیلم با 
حمایت های دولتی ساخته شدند که مجوز اکران 
دریافت نکردند؟ آیا ندیدید در همین جش��نواره  
فیلم فجر چطور مس��ؤولان س��ینمایی و داوران 
گوش به فرمان آنها جایزه های س��ینمایی را بین 
شرکت کنندگان تقسیم کردند و وقتی نتوانستند 
به کارگردانی در بخش اصلی جایزه بدهند، فیلم 
او را در بخ��ش بین المل��ل برگزیدند؟  مش��کل 
مس��ؤولان سینمایی ما نداش��تن نقشه  راه، عدم 
توانایی ایس��تادگی بر سر اصول و باورها � حتی 
شخصی � تساهل و تسامح، برداشت نادرست از 
عنوان »ج��ذب حداکثری« و... اس��ت. حتی در 
همین دولت نیز یک بار مس��ؤولان بر سر اکران 
فیلمی چون »قصه ها« متفق القول می ایستند تا 
اکران ش��ود و بار دیگر بر سر اکران »رستاخیز« 
جلوی تجمع عده ای کوتاه می آیند. چرا؟ آیا جز 
این اس��ت که هر کارگردانی ک��ه صدای )فریاد( 
بلندتری داش��ته باشد بیشتر مورد توجه مدیران 
قرار می گیرد؟ جز این اس��ت که مسؤولان از هر 
کارگردانی که مریدان بیش��تری داش��ته باشد، 

بیش��تر می ترس��ند؟ اگ��ر جناب 
دروی��ش هم ش��روع ب��ه انتقاد از 
وضعی��ت اکران فیلم��ش می کرد 
و تصمی��م را به عهده  مس��ؤولان 
نمی گذاشت، »رس��تاخیز« هم از 

پرده پایین کشیده نمی شد.
اس��تراتژی)!(  ای��ن  نتیج��ه  
مسؤولان سینمایی دعوت عمومی 
از ضدانق��لاب برای بازگش��ت به 
ای��ران و س��اخت فیلم اس��ت، یا 
دوس��تان تص��ور می کنن��د علت 
ضعف س��ینمای ای��ران مهاجرت 
نخبه های)!( س��ینمایی ما اس��ت 
ی��ا آنکه به فکر جلب توجه قش��ر 
روش��نفکرنمای داخلی هس��تند. 
احتمال س��ومی هم وج��ود دارد؛ 
همان مش��کلی که در دولت قبل 
هم وجود داش��ت! رودربایس��تی 
و خجال��ت از ایس��تادگی بر س��ر 
ارزش ه��ای انقلاب اس��لامی و دف��اع از مواضع 
اس��لامی. چه ای��ن دفاع در زم��ان دولت قبل و 
در مقابل هجمه  رس��انه های داخلی باش��د و چه 
مصاحب��ه  حج��ت الله ایوبی با نش��ریه آمریکایی 
وال استریت ژورنال و اعلام آمادگی برای پذیرش 
امث��ال قبادی و پناهی. نگارنده احتمال چهارمی 
را هم تصور می کند که با اینکه در این زمان دور 
از انتظار نیست و مش��ابه هایی دارد اما مضحک 
به نظر می رس��د. تصور کنید مسؤولان بخواهند 
افرادی چون قب��ادی و پناهی و مخملباف فیلم 
انقلابی یا فیلمی در ترویج سبک زندگی اسلامی 
بس��ازند! آیا شایسته نیست مس��ؤولان سازمان 
س��ینمایی به ج��ای حمایت از چند س��ینماگر 
فراری که علناً علیه جمهوری اس��لامی فعالیت 
می کنند )رج��وع کنید به فیلم »فصل کرگدن« 
ساخته  بهمن قبادی(، به فکر رفع مشکلات فعلی 
سینمای ایران اعم از مشکلات صنفی و حقوقی 
آنها باشند؟ آیا رهبر معظم انقلاب اسلامی بارها 
ب��ر حمایت از جوان��ان موم��ن و توانمند تأکید 

نکرده اند؟
»واقعاً بای��د قدر جوانان مؤم��ن و انقلابی را 
همه بدانند، همه. این جوانان مؤمن و انقلابی اند 
که روز خطر سینه سپر می کنند، 8 سال جنگ 
تحمیل��ی می روند ت��وی میدان؛ اینها هس��تند. 
اف��رادی که نس��بت به ای��ن جوان ها با چش��م 
بدبینی نگاه می کنند یا مردم را بدبین می کنند، 
خدمت نمی کنند به کش��ور؛ به استقلال کشور، 
به پیش��رفت کش��ور، به انقلاب اسلامی خدمت 
نمی کنن��د. این جوان ها را بای��د حفظ کرد، باید 
از اینه��ا قدردانی کرد، امروز ه��م بحمدالله کم 
نیس��تند و زیادند. ]نباید[ ب��ا عناوین گوناگونی 
بخواهی��م این جوان های مؤم��ن را طرد کنیم و 
من��زوی کنیم؛ که البته منزوی هم نمی ش��وند؛ 
آن جوان ه��ای مؤمن پرانگیزه، ب��ا این حرف ها 
منزوی نمی ش��وند اینها؛ لک��ن خب، ما باید قدر 
اینها را بدانیم«.  )بیانات در دیدار اعضای مجلس 
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امیرحس��ین بانکی پ��ور در نشس��ت خبری 
اولین دوره رصد نمای ملی »عین« با بیان اینکه 
موض��وع عف��اف و حجاب یک موض��وع فطری 
اس��ت، گفت: با اینکه اس��لام عفاف و حجاب را 
برای صیانت جامعه و ش��خصیت زن در روابط 
مرد و زن تکریم کرده اس��ت، آنگونه که باید در 
جامعه اثربخش نبوده اس��ت. به گزارش فارس، 
رئیس دانش��کده اهل بی��ت دانش��گاه اصفهان 
و دبی��ر رصدنم��ای »عین« با بی��ان اینکه واژه 
رصدنما بس��یار خلاقانه انتخاب ش��ده است در 
توضی��ح این واژه گفت: رصدنما یعنی ارزیابی و 
شناسایی هایمان را به نمایش می گذاریم، عین 
نیز حرف اول 3 کلمه »عفاف، عزت و عش��ق« 
اس��ت. عفاف ضام��ن عزت اجتماعی و عش��ق 
خانوادگی اس��ت به همین علت نام س��ایتمان 
هم www.ayn.ir است. وی با اشاره به اهداف 
این رصدنما گفت: اولین هدف ما گونه شناس��ی 
محصولاتی اس��ت که در حوزه عفاف و حجاب 
حاکم است و از کتاب و پژوهش گرفته تا فضای 
مجازی، نوشت افزارها، پوشش اسلامی، عکس، 
فیلم و گرافیک را مورد شناسایی قرار می دهیم. 
وی ادامه داد: ما در رصدنما یک ماتریسی تهیه 
کرده ای��م که ی��ک طرف آن مخاطب اس��ت و 
طرف دیگر گونه های محصولات قرار دارد. تمام 
آثاری که به زبان فارسی بوده و در داخل کشور 
منتشر شده باشد را ارزیابی کردیم و هرکدام را 
که تش��خیص دادیم اثر فاخری است به جامعه 
معرف��ی کردی��م. دبیر رصدنمای عی��ن با بیان 
اینکه هدف دوم این رصدنما کش��ف خلأها در 
حوزه عفاف و حجاب است، گفت: هدف سوم ما 
کشف نقاط ضعف آثار خوبی که در زمینه عفاف 
و حجاب قرار دارد، است و این نقاط ضعف  را به 
تولیدکننده یا نویسنده اطلاع رسانی می کنیم تا 
اثر به یک اثر فاخر تبدیل ش��ود. وی در تشریح 

نحوه شناسایی و ارزیابی محصولات گفت: ابتدا 
تم��ام بانک ه��ای اطلاعاتی در این ح��وزه را با 
همکاری ارگان ه��ای مختلف و همچنین نتایج 
جش��نواره ها را جمع آوری کردی��م و فراخوانی 
دادی��م که تا پای��ان مردادماه هم تمدید ش��د 
ت��ا نویس��نده ها و تولیدکنن��دگان محصولات 
کتاب ها، پژوهش ها و محص��ولات خود را ارائه 
کنن��د. بانکی پور ادامه داد: این محصولات را در 
گروه هایی تقس��یم بندی کرده ایم و از هر گروه 
یک پنجم بهترین آثار را جدا می کنیم و این آثار 
وارد ارزیابی مرحله دوم می شود. در مرحله دوم 
پس از داوری، نتایج به نظر تصدیق گران استانی 
برای تأمین س��لایق مختلف استان ها می رسد و 
پس از آن در مرحله پایانی تصدیق گران ملی آن 
را داوری می کنند و به جشنواره ارسال می شود. 
رئیس دانشکده اهل بیت دانشگاه اصفهان با بیان 
اینکه داوری ها تا پایان شهریورماه تمام می شود، 

گفت: جشنواره در آذرماه آغاز می شود و در آن 
صاحبان اث��ر و داوران حضور پی��دا می کنند و 
اث��رات را نقد می کنند و نم��ره می دهند. دبیر 
رصدنمای عین تعداد محصولات شناسایی شده 
و خروجی های ارزیابی ها را اینگونه عنوان کرد: 
هم اکنون 24 هزار و ۷۷4 محصول شناس��ایی 
ش��ده که ۵ هزار و ۷۵1 محصول به مرحله اول 
ارزیابی رسیده است و 19۷1 محصول به پایان 
مرحله اول رسیده و از این تعداد ۷۷0 محصول 
در مرحل��ه دوم ارزیابی ش��ده ک��ه در مجموع 
21۷ محص��ول تأییدی��ه حضور در جش��نواره 
را گرفته اس��ت. وی ادام��ه داد: در کل 1206 
کت��اب، 1233 پژوه��ش، ۷03 فضای مجازی، 
8۵00 ش��عر، ۷00 گرافی��ک، 48۵0 فیلم، 26 
پوشش اسلامی- تفکیک گونه، 38۵6 آموزش 
و تبلی��غ، 2200 عک��س، 1200 محص��ولات 
فرهنگی و رس��انه های دیجیتال، صفر داستان 

و 300 مطبوعات و نش��ریات در حوزه عفاف و 
حجاب شناسایی ش��دند. در این نشست، فریبا 
علاس��وند عضو ارشد ش��ورای راهبردی جبهه 
عفاف و حجاب هم در س��خنانی گفت: اینگونه 
کارها یک وضعیت سنجی گسترده درباره عفاف 
و حجاب و نقطه آغازی برای یک اقدام گسترده 
اس��ت. این فعالیت های بزرگ که ایستا نیست 
زمینه را ب��رای اقدامات اصل��ی معین می کند. 
در این وضعیت س��نجی باید به چند نکته توجه 
کنیم چرا که گاهی با دسته ای از بازنمایی های 
گول زننده مواجه می شویم که باید هوشیارانه با 
آنها برخورد کنیم. عضو شورای راهبردی جبهه 
مردم��ی عف��اف و حجاب گفت: ما بع��د از این 
جشنواره می توانیم جش��نواره ای داشته باشیم 
برای کس��انی که عف��اف را می خواهند و آن را 
مطالبه می کنند، پدیده آندلسی کردن کشورها 
بیش��تر روی کش��ور ما و روی بح��ث بی عفت 
کردن مردم در جمهوری اسلامی متمرکز است. 
گسترش روابط غیرعفیفانه، سفرهای متعدد با 
تورهای گردش��گری و گروه��ی و روابط راحت 
بین خانواده ها و گس��ترش عظیم موسیقی های 
پوشیده ش��ده ول��ی اروتیک، هیچک��دام از این 
م��وارد منطبق بر مطالبه عفاف از س��وی مردم 
نیس��ت و باید توجه داشت که در مساله عفاف 
تا چه حد کار فرهنگی انجام ش��ده اس��ت و آیا 
این فعالیت ها متوازن است یا خیر.  وی تصریح 
ک��رد: حرف آخر را تزکیه می زند البته محصول 
هم باید ویژگی هایی داش��ته باش��د و اگر تمام 
این مس��ائل به درستی انجام ش��ود رصدنمای 
ملی عف��اف و حجاب می توان��د خدمت بزرگی 
به جامعه کند. هدف اصلی این رصدنما تقویت 
کارهای مردمی اس��ت و همه ما به عنوان یک 
انسان که به تعالی جامعه فکر می کنیم در این 

صورت به هم افزایی یکدیگر کمک می کنیم.
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